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Abstract

        
The urinary tract in children is seldom injured, even in multiple trauma. Only a small percentage has a decisive effect on the acute post-traumatic course and the morbidity rate. The relevant treatment is only possible, where diagnosis is excellent. This has been improved and facilitated by new, non-invasive procedures, such as sonography and isotope examinations. Experience with urological diagnosis and therapy is necessary to diminish the number of nephrectomies, or to permit an adequate treatment of urethral injuries.


      
        
Zusammenfassung

        
Verletzungen des Harntraktes bei Polytraumen im Kindesalter sind selten. Nur ein geringer Teil hat entscheidenden Einfluß auf den akuten posttraumatischen Verlauf und die Invaliditätsrate. Eine dem Grad der Verletzung angemessene Therapie ist nur bei optimaler Diagnostik möglich. Sie wurde verbessert und erleichtert durch neuere nicht invasive Verfahren wie Sonographie und Isotopenuntersuchungen. Erfahrungen in der urologischen Diagnostik und Therapie sind notwendig, um z. B. die Nephrektomiequote gering halten zu können oder eine adäquate Behandlung von Harnröhrenverletzungen zu erlauben.
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